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Protokół Nr II/XXIX/05 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 24 maja 2005 r. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń  

na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 16.00. Następnie powitał przybyłych gości przede 
wszystkim przedstawicieli Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej, pana 
Tadeusza Selewskiego byłego Komendanta Państwowej, Powiatowej Straży Pożarnej  
w Wejherowie, przedstawicieli organów samorządowych w tym wójta Gminy Łęczyce 
panią Bożenę Chmielewską, pana Andrzeja Stenkę zastępcę Wójta Gminy Luzino, 
Wójta Miasta Redy pana Stanisława Wickiego, wójta Gminy Choczewo Jacka 
Michałowskiego, zastępcę Wójta Gminy Wejherowo pana Andrzeja Gajewskiego 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi  
do zaproponowanego porządku obrad. W związku z brakiem uwag posiedzenie 
kontynuowano zgodnie z następującym jednogłośnie przyjętym porządkiem obrad: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- -otwarcie sesji, 
- -stwierdzenie prawomocności obrad, 
- -przedstawienie porządku obrad, 
- -przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej  
w Wejherowie - druk nr 336/05.  

5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 
3 ustawy Karta Nauczyciela - druk nr 337A/05. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2005 rok- druk nr 338A/05.  

7. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych.  
10. Zamknięcie sesji.  
 

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu Nr II/XXVIII/05 z Sesji 
Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia 22 kwietnia 2005 r. 
Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół przyjęto jednogłośnie. 
 Następnie głos zabrał pan Józef Reszke Starosta Wejherowski, który wyjaśnił, że 
w dniu dzisiejszym Rada Powiatu żegna byłego komendanta Powiatowej, Państwowej 
Straży Pożarnej pana Tadeusza Selewskiego. Po czym przedstawił obecnym karierę 
zawodową komendanta. Wyjaśnił, że pracował on w straży 28 lat i posiada najdłuższy 
staż w straży w Województwie Pomorskim. Przypomniał, że sprawował on opiekę nad 
Ochotniczą Strażą Pożarną. Jego zasługi były bardzo duże, za co otrzymał wiele medali 
i odznaczeń, w tym w dowód uznania otrzymał medal „Zasłużony dla Powiatu 
Wejherowskiego”. Po czym serdecznie podziękował komendantowi za pracę w czasie 
zarówno I Kadencji jak i II kadencji Rady Powiatu Wejherowskiego, a przede 
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wszystkim za wkład przy budowie nowo powstałej Strażnicy. Życzył mu zdrowia, wiele 
satysfakcji i powodzenia. Do życzeń przyłączył się Przewodniczący Rady  
pan Kazimierz Bistroń. 
Następnie żegnali komendanta: przedstawiciel Komendy Wojewódzkiej Straży 
Pożarnej, Zastępca Wójta Gminy Wejherowo, wójt Gminy Choczewo. Po życzeniach 
głos zabrał były komendant Powiatowej, Państwowej Straży Pożarnej pan Tadeusz 
Selewski, który w skrócie opisał swoją pracę w straży pożarnej. Po czym podziękował 
radnym I i II kadencji za duże zaangażowanie i wkład przy budowie Strażnicy, która 
jest jedną z najbardziej nowoczesnych w Polsce. 
 
Ad.2. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował, że: 
1. 22.04.05 w ramach spotkań z muzyką Kaszub wysłuchałem koncertu pt. „Przeszedł 

Zymk” w Muzeum. 
2. 23.04.05 byłem obecny na Powiatowym Przeglądzie Teatrów Dziecięcych  

w Gniewinie. 
3. 23.04.05 (12.00) wziąłem udział w uroczystości Finału Ogólnopolskiego Konkursu 

Plastycznego pt. „Moja kukiełka” w Muzeum. 
4. 08.05.05 wziąłem udział w uroczystości nadania Zespołowi Szkół w Choczewie 

imienia Unii Europejskiej. 
5. 09.05.05 zostałem zaproszony na promocję książki prof. Wittbrodta pt. Konwent 

Europejski. Moje doświadczenia”. 
6. 10.05.05 (17.00) uczestniczyłem w otwarciu wystawy obrazów Mariana Mokwy  

i uroczystości oddania trzech nowo odrestaurowanych sal pałacowych Muzeum. 
7. 14.05.05 byłem gościem Gimnazjum w Strzebielinie podczas przebiegu  

II Powiatowego Konkursu Wiedzy o Marynarce Wojennej oraz w Szkole 
podstawowej w Luzinie podczas eliminacji powiatowych III Pomorskiego Festiwalu 
Piosenki Kaszubskiej „Kaszbscze spiewe”.  

8. 14-15.05.05 (17.00) wziąłem udział w uroczystości zakończenia X Ogólnopolskiego 
Konkursu Prozatorskiego im. Jana Drzeżdżona w Muzeum. 

9. 21.05.05 (16.00) wziąłem udział w obchodach 75-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Bolszewie. 

10. 20.05.05  Wiceprzewodniczący Rady pan Marek Klas wziął udział w uroczystości 
nadania imienia Jakuba Wejhera Samorządowej Szkole Podstawowej w Górze  

 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu.  

Ponadto Starosta poinformował, że zostały złożone dwa kolejne wnioski o środki 
strukturalne dotyczące edukacji, czyli o stypendia dla uczniów i studentów. Przewiduje 
się otrzymanie 705.323,-zł na stypendia dla uczniów i 217.932,-zł dla studentów. 
Konkretnie ile uczeń/student otrzyma zależy od ilości złożonych wniosków (ok.1000,-zł 
na 8 miesięcy). 

Następnie poinformował, że powołał Komisję Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego na kadencję w latach 2005-2008 w następującym składzie: 
1. Józef Reszke – Starosta Wejherowski – Przewodniczący Komisji, 
2. Zygmunt Treder i Wacław Seweryn - radni delegowani przez Radę Powiatu 

Wejherowskiego, 
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3. mł insp.dr Cezary Tatarczuk – Komendant Powiatowy Policji w Wejherowie, 
4. nadkom.Krzysztof Zdobylak – przedstawiciel delegowany przez Komendanta 

Powiatowego Policji w Wejherowie, 
5. Elżbieta Rogala-Kończak – Burmistrz Miasta Rumia, 
6. Kazimierz Grubba – Zastępca Burmistrza Miasta Reda, 
7. Wojciech Kozłowski – Zastępca Prezydenta Miasta Wejherowa. 
Ponadto poinformował, że w pracach komisji uczestniczyć będzie Dariusz Witek-
Pogorzelski – Prokurator Rejonowy w Wejherowie oraz z głosem doradczym szefowie 
jednostek: Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie, Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitarny w Wejherowie, Powiatowy Lekarz Weterynarii  
w Wejherowie, Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Wejherowie. 
 Dodatkowo Starosta poinformował zebranych, że otrzymał pismo od pana 
Franciszka Grenwalda, w którym jest zawarta pochwała Wydziału Architektury  
i Budownictwa. 
 
Ad.4. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej  
w Wejherowie (druk nr 336/05) w imieniu zarządu powiatu przedstawił pan Bogusław 
Breza Dyrektor Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej  
w Wejherowie.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w wyniku 
którego uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.5. 
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych  
w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela (druk nr 337A/05) przedstawiła pani Gabriela 
Lisius Wicestarosta Wejherowski. 
 Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Ad.6. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2005 rok - druk nr 338A/05. w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła 
Skarbnik Powiatu - pani Janina Szalska. 
Radny Witold Reclaf poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki Gospodarczej, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie wniosku komisji. Przewodniczący 
komisji pan Kazimierz Gruba poinformował obecnych, że komisja sformułowała 
wniosek do zarządu powiatu o rozszerzenie zadań zapisanych w dz.600 Transport  
i łączność rozdz. 60014 Drogi publiczne powiatowe o remonty dróg powiatowych na 
terenie miast i stosowne powiększenie kredytu na ten cel. Pan Kazimierz Grubba 
wyjaśnił, że członkowie komisji stwierdzili, że podział jest nierównomierny,  
w propozycji podziału nie znalazły się gminy miejskie. Komisja zwróciła się  
o powiększenie kredytu i proporcjonalnie przeznaczenie środków dla gmin miejskich.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów pani Ewa Daleka poinformowała,  
że wniosek Komisji Polityki Gospodarczej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska był 
przedstawiony i przedyskutowany na posiedzeniu komisji. Większość członków komisji 
stwierdziła, że nie można blokować remontów dróg najbardziej zdewastowanych. Poza 
tym należy poważnie traktować samorządy, z którymi zarząd powiatu pertraktował o 
uzyskanie 1/3 środków na konkretne remonty. Budżety gmin są małe i z trudnością 
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wyasygnowały te środki. Gminy zgodziły się na współfinansowanie a więc Rada nie 
powinna blokować tych remontów. Zdaniem komisji byłoby to niepoważne. Tym 
bardziej, że remonty dotyczą dróg zdewastowanych, często nieprzejezdnych. Starosta 
Wejherowski dodał, że również Gmina Miasto Reda otrzymuje środki na remont. 
Wyjaśnił, że zarząd powiatu zgodził się z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Negocjacje z gminami trwały długo i samorządy wykazały dużo wysiłku. Przyjęte 
zostały stosowne uchwały, często na specjalnie w tym celu zwołanych obradach.  
To wójtowie zdecydowali, jakie drogi są w ich gminach najbardziej zdewastowane  
i którą drogę należy remontować. Teraz Rada Powiatu powinna przyjąć uchwałę  
w sprawie kredytu. Na budżet powiatu należy patrzeć całościowo. Ustalone zostało,  
że budujemy sale gimnastyczne. Sale te budujemy w miastach. Na ich budowę 
wzięliśmy lub weźmiemy kredyt. Globalnie miasta nie mają krzywdy. Miasta otrzymują 
na utrzymanie dróg więcej środków niż gminy. Chcemy ratować najbardziej zniszczone 
drogi, które czasami są jedynymi drogami dojazdowymi do danej miejscowości 
(np.Rozłazino). W miastach jest cała sieć dróg. Ponadto składane są wnioski  
do Ministra Infrastruktury o dodatkowe środki na drogi. Rumia, czy Wejherowo spełnia 
określone warunki i ma szanse otrzymać dodatkowe środki na konkretną drogę. Jedynie 
Reda nie ma szans na ich uzyskanie. W tym roku Miasto Rumia ma szansę otrzymać 
kwotę 1.100.000,-zł na remont ul. Kamiennej. 
Radny Witold Reclaf oświadczył, że nikt z członków komisji Polityki Gospodarczej, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska nie kwestionował potrzeby remontu dróg w gminach 
wymienionych w projekcie uchwały. Chodziło tylko o to, aby pomyśleć również  
o drogach w miastach gdzie obciążenie ruchu jest dużo większe i również są ulice 
zdewastowane, wymagające remontu. Zapytał się, czy można spodziewać się,  
że zarząd powiatu będzie rozpatrywał propozycję zwiększenia kredytu na remonty dróg 
miejskich, oczywiście przy ich partycypacji w kosztach remontu. Zauważył również,  
że w bieżącym roku nie przeznaczamy żadnych środków powiatowych na remont dróg 
w miastach. 
Radny Janusz Zabłocki stwierdził, że Klub Radnych PiS w ubiegłym roku wnioskował 
o wzięcie kredytu na remonty dróg. Jego zdaniem gdyby w zeszłym roku 
wyremontowano niektóre drogi to w tym roku nie byłyby one aż tak zdewastowane. 
Jego zdaniem kredyt powinien pokrywać remonty dróg zarówno w gminach  
jak i w miastach. 
Radny Wacław Seweryn nie zgodził się z przedmówcą. Stwierdził, że Rada przyjęła 
Strategię Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wejherowskiego, w której 
stawiamy m.in. na turystykę. W niektórych gminach turystyka jest jedynym źródłem 
zarobkowania. Zapytał jak można rozwinąć turystykę bez remontowania dróg. 
Radny Seweryn Czoska stwierdził, że Rada działa w cyklu rocznym. Uchwala budżet 
na dany rok i przy jego przyjmowaniu powinniśmy określić zadania na dany rok. Nie 
możemy ciągle, w trakcie roku budżetowego, zgłaszać nowych zadań. Możemy 
natomiast określić, jaki chcemy osiągnąć poziom zadłużenia do końca tej kadencji. 
Wystąpienie do miast o dofinansowanie remontów dróg będzie krokiem 
nieprzemyślanym, ponieważ miasta prawdopodobnie ustosunkują się do propozycji 
pozytywnie i będziemy musieli zwiększać poziom zadłużenia powiatu. 
Radny Janusz Molak stwierdził, że nie rozumie dyskusji dotyczącej projektu uchwały  
w momencie, gdy wszyscy się z nim zgadzają. Jego zdaniem dyskusje na temat 
dalszego kredytu, czy potrzeb drogowych można przełożyć na później. 
Radny Wiesław Sikora stwierdził, że rozumie, że radni z miasta Rumi chcą poprawić 
jakość swoich dróg, ale stwierdził, że powinni wziąć pod uwagę to, że miasta  
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w stosunku do gmin są uprzywilejowane. Jego zdaniem nieprawdą jest, że natężenie 
ruchu w miastach jest większe – dał przykład Gminy Szemud, gdzie droga  
do Chwaszczyna jest bardzo obciążona. 
Radny Mirosław Odyniecki zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji nad 
projektem uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2005 rok. 
Wniosek został przyjęty (22 radnych opowiedziało się za, 1 osoba przeciw, 4 osoby 
wstrzymały się od głosu). 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził głosowanie projektu uchwały,  
w wyniku którego uchwała została podjęta (25 radnych opowiedziało się za,  2 osoby 
wstrzymały się od głosu). 
 Obecna Wójt Gminy Łęczyce pani Bożena Chmielewska w imieniu własnym  
i mieszkańców podziękowała wszystkim radnym za podjęcie tak ważnej decyzji  
dla gminy.  

 
Ad.7. 
  W punkcie dotyczącym sprawozdania Zarządu z prac między sesjami głos 
zabrał radny Wiesław Sikora, który zapytał, jakie sprawy były poruszane na spotkaniu z 
Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich, czy omawiano remonty dróg w gminie 
Szemud, a szczególnie drogi z Szemuda przez Sopieszyno w kierunku Wejherowa. 
Starosta Wejherowski odpowiedział, że rozmawiał z dyrektorem Tadeuszem Kubiakiem 
o drodze nr 218 prowadzącej z Chwaszczyna przez Szemud w kierunku Wejherowa,  
na którą odbył się już przetarg (nie wiadomo jednak, czy nie będzie odwołania,  
co przedłuży moment rozpoczęcia robót). Planujemy dofinansowanie remontu drogi 
wojewódzkiej. Starosta wyraził nadzieję, że miasto Wejherowo i Gmina Szemud 
również będzie partycypować w kosztach. Powiat ma sfinansować wykonanie 
dokumentacji ronda na skrzyżowaniu w Karczemkach (które jest bardzo 
niebezpieczne).  
 
Ad.8. 
 Radny Tadeusz Ptach zapytał, do jakiej wysokości, jaka jest maksymalna kwota 
pożyczki, jaką może powiat wziąć. Jego pytanie dotyczyło ewentualnego zwiększenia 
kredytu na drogi. Radny Grzegorz Gaszta przychylił się do wniosku przedmówcy  
i radnego Seweryna Czoski dotyczącego określenia zdolności kredytobiorczej powiatu. 
Zauważył, że składał już taki wniosek w 2003 roku. Starosta Wejherowski 
odpowiedział, że były podawane dane, co do zadłużenia powiatu. W obecnie przyjętej 
uchwale budżetowej również są informacje dotyczące prognozy długu. W chwili 
obecnej nie wiemy, jakie kredyty będziemy musieli wziąć na wnioski unijne – musimy 
mieć zawsze pokrycie w kredycie. Zdaniem Starosty kredyty powinno się brać  
na konkretne zadania. W 2006r. będziemy musieli wziąć kredyt w wysokości 
5.000.0000,-zł na budowę sali w ZSP Nr 2 w Wejherowie. Od 2007 roku Unia 
Europejska przeznacza dla Polski ogromne środki, będą wówczas duże możliwości 
składania wniosków o środki strukturalne. Ponadto nie możemy blokować następnej 
kadencji Rady Powiatu. Jeżeli zadłużymy się następna kadencja nie będzie miała pola 
manewru do wykonania jakiejkolwiek inwestycji. 

Radny Grzegorz Gaszta stwierdził, że jednak należy zrobić obiektywną ocenę 
stanu dróg, zastanowić się na jakie inwestycje można by pozyskać środki zewnętrzne, 
należy ocenić jaki jest podział środków na drogi. Ponadto zauważył, że radny Witold 
Reclaf nie otrzymał odpowiedzi na pytanie, czy zarząd powiatu będzie rozpatrywał 
propozycję zwiększenia kredytu na remonty dróg miejskich. Po czym poprosił radnych, 
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aby zapoznali się z danymi zawartymi w informacji miast Rumi i Wejherowa 
dotyczącymi ich nakładów na drogi powiatowe. 
 
Ad.9. 
 Radny Janusz Zabłocki oświadczył, że brawa, którymi radni przyjęli przyjęcie 
uchwały w sprawie zmiany budżetu, jego zdaniem są wyrażeniem braku szacunku dla 
członków komisji Polityki Gospodarczej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, którzy 
złożyli wniosek mając inne zdanie niż zarząd. 
Radny Marek Klas stwierdził, że komisja Polityki Gospodarczej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska chciała rozsądnie rozpatrzyć projekt uchwały. Powiat składa się gmin 
miejskich i wiejskich. Powinien być opracowany taki algorytm, aby każdy samorząd 
mógł partycypować w ewentualnych remontach dróg. Radny zgodził się z tym, że nie 
powinniśmy zaciągać zbyt dużych kredytów, jednak powinniśmy stworzyć równe 
możliwości każdemu samorządowi. 
Radna Barbara Kościółek odpowiedziała radnemu Januszowi Zabłockiemu, że brawa 
nie dotyczyły członków komisji, były wyrazem zadowolenia, że podjęto uchwałę,  
w wyniku której zostaną wyremontowane drogi w gminach.. 
Radny Seweryn Czoska stwierdził, że Rada w sposób demokratyczny podejmuje 
decyzje: jest problem, następnie dyskusja, po czym podjęcie decyzji. Brawa były 
wyrazem zadowolenia z rozwiązania problemu zakończonego decyzją. 
Starosta Wejherowski odpowiedział radnemu Witoldowi Reclafowi, że nie prawdą jest, 
że powiat nie przeznaczył w tym roku żadnych środków na drogi. Wyjaśnił, że gminy 
miejskie dostają te środki. Zgodził się z radnym Grzegorzem Gasztą, że muszą być 
określone kryteria finansowania remontu dróg. Najlepszym przykładem jest Gmina 
Miasto Rumia, gdzie złożono wniosek o środki strukturalne i powiat partycypuje  
w kosztach. To jest kierunek dla miast – występowanie po środki zewnętrzne, wówczas 
powiat zawsze pomoże w takich inwestycjach. Starosta wyjaśnił, że patrząc całościowo 
miasta otrzymują więcej niż daje nam na ten cel ministerstwo.  
 
Ad.10. 

Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad XXIX Sesji Zwyczajnej. 
 

 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XXVIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XXVIII Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami. 
 
 

Posiedzeniu przewodniczył: 
 
 

Kazimierz Bistroń 
 
 
 
Protokołowała: Alicja Bartosiak 
 


